
PROTOKÓŁ NR LIX/2023 
z pięćdziesiątej dziewiątej sesji Rady Gminy Świdnica 

w dniu 22 listopada 2023 r. 
 
W dniu 22 listopada 2023 r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Świdnicy przy ul. Ogrodowej Nr 
37 odbyła się pięćdziesiąta dziewiąta sesja Rady Gminy Świdnica. Obrady rozpoczęto 22 
listopada 2023r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:15 tego samego dnia. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski otworzył pięćdziesiątą dziewiątą 
sesję Rady Gminy Świdnica. Przywitał wszystkich przybyłych na sesję radnych, sołtysów, 
pracowników urzędu oraz mieszkańców. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że obrady sesji są transmitowane 
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Ponadto nagranie będzie 
udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Gminy. 
 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. Obecni: 

1. Jan Bitka 
2. Marek Bursztyn 
3. Danuta Janek 
4. Dorota Kaczmarek 
5. Lidia Kocąka 
6. Tomasz Marczewski 
7. Daniel Mazurkiewicz 
8. Wioletta Mazuro 
9. Beata Pańtak 
10. Barbara Rogozińska-Klocek 
11. Teresa Sygut 
12. Adam Szreder 
13. Maria Tarczewska-Sierko 
14. Karol Wiler 
15. Błażej Woźniak 

  
Ad 2. Przedstawienie porządku obrad sesji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Marczewski poinformował, że porządek obrad został 
przedstawiony radnym. Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś z radnych wnosi 
uwagi do porządku obrad. Nikt z obecnych nie zgłosił uwag.     
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Przyjęcie protokołów z LVII sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 27.09.2023 r. oraz z LVIII  sesji 

Rady Gminy Świdnica z dnia 18.10.2023 r. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych. 
7. Wolne wnioski i informacje.  
8. Interpelacje i zapytania radnych.  



9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2023 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2033. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/214/2021 Rady Gminy Świdnica z dnia 26 

maja 2021 r. w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców na terenie 
Gminy Świdnica, stanowiących pomoc de minimis. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Zielonej 

Górze ponaglenia na nierozpatrzenia skargi w terminie. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Świdnica. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w obrębie Świdnica. 
18. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Świdnica z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2024 r. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr L/364/2023 Rady Gminy Świdnica z dnia 18 
stycznia 2023r. w sprawie ustanowienia gminnego programu osłonowego pn.: ,,Opaska 
bezpieczeństwa dla Seniora Gminy Świdnica” na rok 2023. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze, specjalistyczne usługi opiekuńczych oraz usługi sąsiedzkie. 

22. Zamknięcie obrad. 
 
 
 
Ad 3. Przyjęcie protokołów z LVII sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 27.09.2023 r. oraz 
z LVIII sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 18.10.2023 r. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zapytał, czy są uwagi do 
protokołów z LVII sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 27.09.2023 r. oraz z LVIII sesji Rady 
Gminy Świdnica z dnia 18.10.2023 r. W związku z tym, że nie zgłoszono uwag, protokoły 
zostały przyjęte przez aklamację. 
 
 
Ad 4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol przedstawiła sprawozdanie z okresu 
międzysesyjnego: 
20 października wzięła udział w spotkaniu członków Lubuskiego Trójmiasta. Było to 
podsumowanie projektu Świat Nauki, który realizowany był we wszystkich szkołach 
partnerskich zintegrowanych inwestycji terytorialnych. 
20 października odbyło się posiedzenie Zarządu Związku Powiatowego Gminnego. Dotyczyło 
ono otrzymanych środków finansowych z programu Polski Ład na zakup dwóch autobusów. 
20 października odbyła się uroczystość jubileuszy par małżeńskich ze stażem 25, 40, 50 i 60 
lat pożycia. 



23 października zakończył się projekt Świat Nauki, który trwał ponad 6 lat i z tej okazji 
zorganizowane zostało spotkanie w Gminie Ośrodku Kultury wraz z uczestnikami naszego 
projektu. W spotkaniu uczestniczył również Marszałek pan Łukasz Porycki. 
27 października spotkała się z Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Świdnicy panią 
Agnieszką Kulczyńską. 
27 października uczestniczyła w spotkaniu członków Lubuskiego Trójmiasta. 
30 października spotkała się z przewodniczącą Gminnej Rady Seniorów panią Bogumiłą 
Hajdasz, w tematyce seniorów z naszej gminy. 
6 listopada spotkała się z panią urbanistką w sprawie planu ogólnego gmin.  
7 listopada uczestniczyła w pierwszym posiedzeniu nowo wybranego Zespołu 
Interdyscyplinarnego, któremu przewodniczy Kierownik pani Anna Mierzwa. 
8 listopada uczestniczyła w spotkaniu Zarządu Związku Powiatowo-Gminnego. 
8 listopada spotkała się ze Starostą Zielonogórskim panem Krzysztofem Romankiewiczem oraz 
członkiem Zarządu Powiatu Zielonogórskiego panem Mirosławem Andrasiakiem. Tematem 
spotkania był plan pozyskania dodatkowych środków finansowych na realizację naszego 
projektu budowy drogi Świdnica-Letnica.  
9 listopada spotkała się z prezesem SIM panem Andrzejem Szablewskim w sprawie złożonego 
przez gminę wniosku o dofinansowanie na budowę mieszkań komunalnych. Wniosek ten został 
rozpatrzony negatywnie ze względu na to, że obligowane było aby dostarczyć dokumentację 
projektową techniczną, za co odpowiedzialna jest spółka. Wójt wyraziła nadzieję, że jesteśmy 
na dobrej drodze do realizacji tego zadania. 
6 listopada spotkała się z sołtysami z naszej gminy w sprawach różnych. 
 
 
Ad 5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski poinformował, że wszelkie jego 
działania podejmowane w okresie międzysesyjnym były związane z bieżącą działalnością  
i funkcjonowaniem biura rady. 
 
Ad 6. Informacja z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski poinformował, że 25 
października do Urzędu Gminy wpłynęło pismo od Naczelnika Drugiego Urzędu Skarbowego 
w Zielonej Górze. Jest to pismo dotyczące naszych oświadczeń majątkowych i zostały 
wskazane pewne nieprawidłowości. Osoby, które powinny złożyć wyjaśnienia czy drobne 
poprawki otrzymały tą informację.  
 
Ad 7. Wolne wnioski i informacje.  
 
Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów pani Bogumiła Hajdasz - Wczoraj był dzień 
pracownika socjalnego. Macie bardzo trudną pracę. Z całego serca dla pani kierownik i dla 
pracowników wytrwałości, spokoju, cierpliwości i działajcie tak dalej, bo robicie dużo dobrego, 
bo dbacie o tych naszych seniorów, których w gminie coraz więcej. 
Pani Wójt zorganizowała jubileusz dla naszych par małżeńskich. Miałam zaszczyt uczestniczyć 
- było przepięknie. Byliśmy wszyscy razem na jednej sali, gdzie zawitała taka szczególna 
atmosfera i radość. 



Założyłam zbiórkę dla dziewczynki. Chodzi do Państwowej Szkoły Muzycznej  
w Zielonej Górze. Od pewnego czasu jest członkiem Zespołu Śpiewaczego Świdniczanie. Jest 
w 80% niewidoma. Jak wpiszecie „skrzypce dla Łucji” to ukaże się tam wszystko, opis jej 
choroby. Chciałabym podziękować za wsparcie w tej mojej działalności charytatywnej - pani 
Wójt, państwu Nowakom z Piekarni Cichej Kobiety, którzy biorą udział w mojej akcji paczka 
dla seniora i tutaj też pani Wójt mnie w tym wspiera. Zawsze jedziemy dwa razy do roku  
z panią Wójt do wskazanych przez ośrodek osób. Chciałam podziękować panu Rafałowi 
Adamczakowi z Wilkanowa,  panu Mariuszowi Milczarek i niezawodnej firmie Kampol 
Elżbieta i Marek Humińscy, którzy obdzielają zawsze nasze zawody wędkarskie tak bogato za 
nic, za zwykłe dziękuję.    
Jest prośba żeby wcześniej zrobić  wigilię. Czy istnieje taka możliwość, żeby przesunąć na 
godzinę powiedzmy 14.00, bo później się robi bardzo ciemno i nie widać tych naszych 
wiktuałów, które tam wszyscy przygotują.   
WOŚP się rozpoczyna i jak komuś zbywają gdzieś maskotki to ja chętnie przytulę i będę je 
rozdawać wśród dzieciaków, które będą wrzucały do skarbonki jak było w tamtym roku, jak 
było dwa lata temu. Spotkało się z szerokim odzewem i jest po prostu super zabawa przy tym 
dziele. Także zawsze mnie wszyscy wspomagali - Letnica, Grabowiec, Piaski. Jak komuś 
zbywają maskotki to zapraszam. Można mi podrzucić do domu.  

Sołtys wsi Buchałów Rafał Trafała -  Złożyliśmy wniosek na utworzenie sztabu WOŚP, który, 
czeka na rozpatrzenie. Jak tylko utworzymy sztab poprzez zgodę Warszawy ruszy rejestracja 
wolontariuszy. Rejestracja wolontariuszy odbędzie się tradycyjnie drogą online. Więcej 
informacji będziemy przekazywać w grudniu. To już będzie taki czas, gdzie będziemy omawiać 
szczegóły. Niestety na poprzednich dwóch sesjach nie mogłem być obecny z powodu innych 
obowiązków, natomiast mieszkańcy Buchałowa prosili mnie, żebym zabrał głos  
w dwóch dla nas bardzo ważnych sprawach. Pierwszy to jest kwestia inwestycji, która się 
odbędzie w Buchałowie na terenie obecnego basenu. Mieszkańcy prosili, abym przekazał ich 
stanowisko, że nie zgadzają się na dzielenie miejscowości i nie zgadzają się na to, żeby mówić, 
że Buchałów okradł Letnicę, bo takie w przestrzeni publicznej informacje są. Na wniosek 
mieszkańców, sołectwo Buchałów przeznaczyło środki na to, aby stworzyć tam projekt 
zagospodarowania, do czego dołożyła się gmina. Projekt został stworzony,  w tym roku 
uzyskaliśmy pozwolenie na budowę i gmina złożyła wniosek w konkursie, powtarzam jeszcze 
raz kolejny, gmin popegeerowskich, nie miejscowości. A nawet jeśli mówimy o tym, że to ma 
oddziaływać na miejscowość popegierowską, to miejscowość popegierowska to nie jest tylko 
miejscowość, w której była siedziba PGR-u. Należy zauważyć, że w Buchałowie mieszkało 
wielu pracowników PGR-u i ich rodziny również ucierpiały na likwidacji PGR-u. Druga sprawa 
to jest tak naprawdę zdumienie mieszkańców i moje zdumienie, że krytykuje się inicjatywę 
stowarzyszenia, które pozyskało środki zewnętrzne w ogólnopolskim konkursie. Przypomnę na 
kilka tysięcy wniosków byliśmy jedni z kilkunastu, którzy uzyskali środki w kwocie 20000 
złotych na utworzenie ogrodu społecznego wraz z tężnią w Buchałowie. Ostatnimi czasy  
w portalu Facebook pojawiła się informacja, która tak naprawdę krytykowała ten pomysł, ale 
również pisała nieprawdę. Było to między innymi o tym, że to nie jest ogród społeczny.  
W naszej ocenie, również w ocenie osób komentujących ten wpis, jest to pełnoprawny ogród 
społeczny. Jest tam miejsce do rekreacji, są nasadzenia. Również publikacje Unii Europejskiej 
o tym mówią, najważniejszą ich cechą jest to, że są zarządzane przez społeczność, a taki ten 
ogród jest. On nie jest zarządzany przez żadną instytucję, to my jako mieszkańcy będziemy  
o niego dbać i będziemy stać na tym stanowisku, że to jest ogród społeczny. Mieszkańcy 



Buchałowa są przeciwni temu, żeby jakiejkolwiek inwestycji, która się dzieje dla dobra 
mieszkańców odejmować jakikolwiek temat, czy ona jest ważna czy nieważna. Jeszcze 
odpowiadając na pytania, które często też padają, kto będzie korzystał z tego terenu sportowo-
rekreacyjnego w Buchałowie, odpowiadam - będą korzystać mieszkańcy, nie tylko mieszkańcy 
Buchałowa, ale również mieszkańcy całej gminy. Powstanie tam zgodnie z projektem między 
innymi mały, bo mały, ale skatepark. O skateparku od młodzieży słyszymy w gminie od co 
najmniej 2012 roku, kiedy zostałem przewodniczącym młodzieżowej rady gminy. W końcu po 
11 latach w gminie powstanie taki obiekt, który jest naprawdę odpowiedzią na młodzieży  
w gminie. Rozmawiałem również z przedstawicielami młodzieżowej rady gminy, również jest 
młodzież zadowolona i będzie z tego korzystać i młodzież z Letnicy będzie z tego terenu 
korzystać. Także to jest moje stanowisko i stanowisko mieszkańców Buchowa, które chciałem 
tutaj przedstawić. 

Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów pani Bogumiła Hajdasz - Ja tylko ad vocem do 
wypowiedzi. Odnośnie tego skateparku, pamiętam zebranie wiejskie w Świdnicy i zgłaszałam, 
to było takie młodzieżowe pragnienie, żeby powstał w Świdnicy skatepark i cieszę się, że 
powstanie w Buchałowie. Bardzo fajny pomysł. Dzięki, bo to moje marzenie było też, żeby tej 
młodzieży zapewnić ten skatepark. 

Mieszkaniec Słonego - Jestem prezesem nowo powstałego stowarzyszenia Nowe Osiedle 
Słone, które obejmuje działki w miejscowości Słone. Stowarzyszenie powstało, aby zająć się 
udrożnieniem i żeby przywrócić to osiedle, żeby można było tam coś zacząć budować i robić. 
Tam jest 32 właścicieli działek, to jest około 40 hektarów. Na ten obszar jest uchwalony 
miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego chyba z 2006 roku. Natomiast przez tyle 
czasu się tam nic nie działo. Jest tam problem z drogą dojazdową gminną, w ogóle żeby wjechać 
na teren osiedla. W tej sprawie współpracujemy już z panią Wójt od roku i tam się sprawy 
posuwają. Natomiast chcemy tam zrobić media i infrastrukturę, której do tej pory tam nie ma. 
Współudziałowcy w drogach wewnętrznych, jeśli chodzi o stowarzyszenie, to też będą chcieli 
z gminą współpracować, dlatego chciałbym żeby państwo radni, bo na pewnym etapie 
decydujecie o pewnych rzeczach czy organizacyjnych, czy finansowych, żeby uwzględnili 
nowy podmiot na waszym terenie. My tu się nie rozpieramy jakoś rękami, ale tam miejscowy 
plan już jest uchwalony bodajże 17 lat temu. I tak jak został uchwalony, tak on pozostał bardzo 
ładny na papierze jako plan przestrzenny. Ale chcemy jako stowarzyszenie ruszyć, żeby te 
osiedle tam zaczęło się budować, żeby jakaś infrastruktura powstała energetyczna czy wodna. 
Nie wszystko jest uzależnione od nas i tutaj główny teraz problem i sprawa to jest droga 
dojazdowa. To osiedle znajduje się między ulicami Polną a Brylantową. To jest bardzo duży 
obszar i tam od ulicy Brylantowej jest taki odcinek, gdzie staramy ją się udrożnić wspólnie  
z gminą, żeby ona była w jakiś taki sposób cywilizowany przejezdna. Tam nie chodzi, żeby 
robiono coś ekstra, ale żeby ją jakoś wyprostować, bo na planie ona wygląda prosto,  
a w rzeczywistości tam się jedzie bardzo kręto i osobowym samochodem dojechać to jest 
problem. Przedmiotem mojego dzisiaj wystąpienia jest szukanie wsparcia, przychylności 
radnych przy uchwaleniu budżetu, żeby tam wspomóc tą drogę. My też tutaj jako 
stowarzyszenie deklarowaliśmy pani Wójt, że też od siebie będziemy mogli dać to co możemy 
i wsparcie i będziemy udział brali, ale wszystkiego też nie możemy wziąć na siebie.  

Radny Adam Szreder -  Nie będę się odnosić do słów pana Tafały, bo szkoda mi trochę czasu, 
mam inny temat. Szanowni Państwo w mediach społecznościowych ostatnio pojawiły się 
informacje o organizowanej debacie na temat kopalni kruszywa. Chciałbym Państwa 



poinformować, że stowarzyszenie realizuje dosyć duży projekt z udziałem środków 
norweskich. W ramach tego projektu organizujemy debatę pod tytułem „Kopalnia kruszywa  
w twojej okolicy”. Na tej debacie oprócz oczywiście dyskusji, która będzie najważniejsza, 
będzie zaprezentowany raport z analizy prawnej, jak również środowiskowej całego tego 
przedsięwzięcia. W ramach tego projektu również planujemy warsztaty dla mieszkańców  
w zakresie ocen oddziaływania na środowisko w zakresie partycypacji społecznej, prawa do 
dostępu do informacji publicznej i te warsztaty będziemy organizować w miesiącu styczniu. 
Chciałbym osobiście zaprosić jeszcze raz panią Wójt na tę debatę, radnych, sołtysów  
i mieszkańców. Ci, którzy nie będą mogli uczestniczyć osobiście, umożliwimy taką 
najprawdopodobniej transmisję online, ale to jeszcze zobaczymy czy nam to się uda. W każdym 
bądź razie zapraszam do udziału. Będzie możliwość podyskutować merytorycznie, przede 
wszystkim wysłuchać głosu osób, które się na tym znają.  

Radna Teresa Sygut - Ja bym chciała prosić Urząd Gminy o wsparcie do powiatu w sprawie 
naprawy dróg. Porobiły się straszne wyrwy, dziury za torami w stronę Koźli. Tych dziur jest 
bardzo dużo, coraz więcej po tych ulewach. Na poboczach stoją samochody uszkodzone. Ja 
interweniowałam. Mówiono, że dzisiaj jeździli naprawiali, do nas nie dojechali. Proszę  
o interwencję. 

Radny Adam Szreder, - Ja jeszcze tylko dopowiem, oczywiście ta debata odbędzie się  
w piątek o godzinie 17.00 w klubie Tkalnia, to jest ulica Fabryczna 13 w Zielonej Górze. 

Radna Danuta Janek - Na drodze gminnej przed miejscowością Piaski i w samej miejscowości 
są bardzo duże dwie dziury. Jedna jest na zakręcie słabo widocznym, więc stwarza realne 
zagrożenie. Słyszałam, że jest możliwość załatania takich dziur doraźnie jakąś masą, którą 
można w workach kupić, może spróbować tym. To jest doraźne, bo wiadomo nie będziemy 
łatać dziury tak konkretnie jak odbywa się to co roku, bo po zimie zawsze wychodzą. Druga 
sprawa jest taka do pani Wójt i pani Skarbnik o ujęcie w budżecie i może by udało się 
wybudować przy szkole wiatę, gdzie stoją dzieci i czekają na autobus. Mamy zdjęcie 
poglądowe, pokażę o co chodzi i myślę, że to nie są duże koszty.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Barbara Rogozińska-Klocek - Chciałam tylko dopytać się 
w temacie tej kopalni czy coś się ruszyło do przodu, że ta debata się odbędzie. Na jakim etapie 
to jest?  

Radny Adam Szreder - Szanowni Państwo, temat nie umarł przede wszystkim.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Barbara Rogozińska-Klocek - Nie umarł, ale nic nie 
ruszyło do przodu? 

Radny Adam Szreder - Ja może wyjaśnię. Pierwsza decyzja, która została wydana na tą działkę 
123/4, ona jest dalej w obiegu prawnym. SKO nie dopatrzyło się tam uchybień stricte 
proceduralnych, bo pani Wójt konkretnie zadała pytanie, przedstawiła swoją wątpliwość. 
Natomiast drugie postępowanie, z tego co wiem, to jest zawieszone do 3 lat, do czasu kiedy 
inwestor przedłoży raport oddziaływania na środowisko. Więc ta sprawa może wrócić za rok, 
za dwa lata. Ale ja może też zdradzę troszeczkę, nie tylko o tej kopalni chcemy rozmawiać, 
ponieważ jeżeli już mamy rozwijać temat, słuchajcie, dzisiaj jest kopalnia, jutro może być 
jakaś, nie wiem, jakiś kurnik niechciany, może być jakaś spalarnia, może być jakaś inna 
uciążliwa działalność i właściwie myśmy troszeczkę rozszerzyli tą tematykę i będziemy chcieli 
tam porozmawiać generalnie w jaki sposób może bronić się, to nie będzie zbyt dobre słowo, ale 



przeciwdziałać po prostu. Chcemy też przekazać wszystkim, kiedy mają prawo zabrać głos, bo 
są odpowiednie przepisy, procedury. Więc dlatego uważamy, że warto przyjść, posłuchać, 
podyskutować, popytać, jak również wziąć udział później w tych warsztatach, bo jakby ktoś 
chciał pójść na takie profesjonalne szkolenie w tej tematyce, to musiałby pewnie sporo zapłacić. 
Natomiast tutaj będzie miał okazję na miejscu. Ja od razu powiem, te warsztaty będą w Letnicy. 
Warto po prostu się troszeczkę podciągnąć, dowiedzieć czegoś, ponieważ wiadomo nie wiemy 
wszystkiego. Jeden wie trochę mniej, drugi trochę więcej, ale na pewno nie wszystko. Są 
specjaliści, prawnicy, ludzie zajmujący się tą tematyką, twardo wgryzieni w te sprawy  
i naprawdę mogą nam sporo podpowiedzieć. Także zapraszam. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Jeśli mogę zadać jeszcze też pytanie  
w tej kwestii, czy jest możliwość, żeby mieszkańcy poznali jakie to środki finansowe, w jakiej 
wysokości, Państwo pozyskali na działania przeciwko powstaniu rzekomej kopalni? 

Radny Adam Szreder - To nie jest tylko działanie przeciwko rzekomej kopalni, tylko to jest 
przede wszystkim działania edukacyjne. Oczywiście to nie jest żadna tajemnica - prawie 10 
tysięcy euro. Ponieważ środki są przekazywane, rozliczane w euro. Dlatego mówię, to nie jest 
łatwy projekt. I to będą działania stricte edukacyjne. 

Radna Danuta Janek - Ja odnoszę wrażenie, że te środki zostały pozyskane kosztem 
stowarzyszeń, które miały w 90 procentach zapewnione te środki, wręcz było powiedziane, że 
składajcie, bo wam się należy, bo tak, a potem po jakichś niedomówieniach, nie pójście jedną 
drogą, nagle stowarzyszenia dostały zero punktów w ocenie. Ja mam wrażenie, że mogło być 
inaczej, ale prezesi zdecydowali inaczej i teraz coś trzeba z tymi środkami zrobić. 

Radny Adam Szreder - Przepraszam bardzo, nie rozumiem do czego pani radna teraz nawiązuje. 

Radna Danuta Janek - Ja teraz nawiązuję na przykład do swojego, już nie powiem o którym, 
niech się wypowiada każdy w swoim imieniu, do swojego wniosku co złożyłyśmy… 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - To myślę Pani radna, że wejdę 
w słowo. Chodzi o wnioski składane w ramach …. 

Radny Adam Szreder - Pani radna kompletnie mylimy pojęcia, myli Pani pojęcia. To są zupełnie 
inne środki, dzielone w Warszawie. Na 28 wniosków tylko dwa uzyskały dofinansowanie. To 
są bardzo trudne projekty. Powiem szczerze, że ze środków norweskich ja to powiedziałem już. 
Pani radna mówi zupełnie o innej sprawie, a jeżeli są jakieś pytania, to ja proszę nie na forum 
sesji Rady Gminy, dlatego że tutaj nie ma osób kompetentnych, które mogłyby Pani radnej 
odpowiedzieć. Za to odpowiada lokalna grupa działania i ona na pewno odpowie na każde 
wątpliwości, na każde pytania i tyle. Ja też się nie czuję upoważniony, żeby w tej kwestii się w 
ogóle wypowiadać, bo ja niewiele mam z tym wspólnego, tak samo jak Pani radna składaliśmy 
wniosek i tyle. 

Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda - Ja tu bym chciała się odnieść do wypowiedzi pań  
w sprawie dróg powiatowych, ponieważ dotychczas moje działania związane z naprawą tych 
dróg polegały na bezpośrednim kontakcie z Powiatowym Zarządem Dróg w Górzykowie. 
Jakby tutaj to nie jest tak, że ja nie mam żadnych zastrzeżeń do tych dróg, bo do gminy to nie 
dociera, ponieważ nie robiłam tego po prostu za pośrednictwem gminy, tylko bezpośrednio. 
Teraz chciałabym się dopytać, czy jakby rekomendacja jest ze strony urzędu. Ja kilkakrotnie 
już w tym roku pisałam różne pisma wraz ze zdjęciami i pewne efekty tego były, bo i trawnik 



był koszony do cmentarza i teraz jest wycinka tych gałęzi. Tylko tak naprawdę po moim trzecim 
piśmie, więc może tutaj też jest to jakaś metoda, żeby jednak bezpośrednio zgłaszać i też 
apelować do mieszkańców, ażeby zgłaszali, bo nowa dziura się pojawiła na wyjeździe  
z Buchałowa na Słone, ona jest naprawdę ogromna. Akurat jeszcze tego nie zgłosiłam, ale 
myślę, że to warto, żeby każdy, przynajmniej to jest takie moje zdanie i tu bym prosiła właśnie 
o stanowisko, czy mamy przez gminę, czy jednak też warto samodzielnie to zgłaszać.  

Radny Marek Bursztyn - Droga powiatowa przebiega przez miejscowości Radomie, Orzewo  
i do Drzonowa. Moje doświadczenie jest takie, że po co zgłaszać to przez gminę, obciążać 
urzędników tym, żeby o tym pamiętali, żeby robili. My to robimy, tak jak Pani mówiła, albo 
wysyłamy pisma, a najczęściej jest to dokumentacja fotograficzna wysłana na maila. Powiem 
Pani, że to działa. Pani Dyrektor Stelmasik zawsze prosi, podaje adres mailowy, jeżeli jest 
jakikolwiek problem, przyślijcie mi coś, zróbcie, wyślijcie i nie czekam długo, bo przy budowie 
teraz tego odcinka w Orzewie ileś tam tematów było różnych - mieszkańcy mieli uwagi do 
wjazdu, do zjazdu, ewentualnie jakaś kałuża wielka powstała i tak dalej. To zostało załatwione 
w trzy dni. Pani dyrektor przyjeżdża, zabiera kierownika budowy, zabiera projektanta. Są na 
miejscu, oglądają, patrzą co można zrobić i robią. Naprawdę od tej strony ja wiem, że takich 
dróg jest „dziesiąt kilometrów albo i set” w naszej gminie. Nie jest w stanie wszędzie robić, bo 
ma jedną ekipę w całym powiecie do tego, żeby te drogi naprawiać. Jak radna mówiła o tym 
łataniu dziur, oni tak jeżdżą właśnie, na samochodzie mają worki z tą masą bitumiczną i oni te 
dziury zaklejają właśnie tą masą z worków. 

Kierownik Referatu Gospodarki i Rozwoju Magdalena Dotka - Jeżeli Państwo bezpośrednio 
zgłaszacie się do Urzędu Gminy, wszystkie Państwa wnioski są przekazywane czy to listownie, 
czy to drogą mailową, czy telefonicznie. Wszystkie Państwa problemy zgłaszamy. Oczywiście 
myślę, że jeśli my zgłosimy, dodatkowo Państwo zgłosicie, na pewno nie będzie to żadnych 
nieprawidłowości, wręcz bym powiedziała, że jeżeli kilka stron naraz zwróci uwagę, to chyba 
będzie szybsza reakcja. 

Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów Bogumiła Hajdasz - Gratulacje dla stowarzyszenia 
za zdobycie tak dużej kasy. Ja z czystej ciekawości pytam, nie insynuuję tutaj niczego. Czy te 
10 tysięcy to jest tylko na to spotkanie jedno, czy to będzie ciąg takich.  

Radny Adam Szreder - Dobrze, więc tam jest wiele działań edukacyjnych.  

Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów Bogumiła Hajdasz - Ale to jak warsztaty mogą być 
na jednym spotkaniu. 

Radny Adam Szreder - Nie, to jest większy projekt. Ja dzisiaj tylko wspomniałem, bo 
najbardziej zależy mi na tym, co wydarzy się za dwa dni, czyli na tej debacie. Natomiast 
działania będą kontynuowane i na pewno Wysoką Radę, jak i mieszkańców będziemy 
informować za pośrednictwem Facebooka, jak również i strony internetowej, która powstanie 
i innych tam działań. Także nie jest to na jedno spotkanie oczywiście. Oczywiście trzeba opłacić 
ekspertów, którzy pracowali nad tym kilka miesięcy. Wiadomo, że to nie są tanie sprawy. 

Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda - Może jeszcze dodam, żeby to tak wybrzmiało, bo radny 
takim często mówi urzędniczym językiem, może nie dla wszystkich zrozumiałym, więc ja to 
przełożę jeszcze raz. Te środki pozyskane z funduszy norweskich, one są zupełnie niezwiązane 
z tymi projektami, z którymi pracujemy na co dzień, czy to są z LGD-u, czy środki unijne. Te 
środki są z tak zwanych funduszy norweskich. Jest to projekt interwencyjny i mam niemalże 



pewność, że nikt z gminy nie składał wniosku o te środki właśnie z tego funduszu, bo to są 
naprawdę trudne środki. Jeśli ktoś składał to bardzo przepraszam, mogłam się pomylić, ale to 
jest naprawdę bardzo wąskie grono projektów, także mogę zapewnić, że tutaj na pewno nikomu 
nie zostały zabrane te środki z funduszy unijnych, żeby to miało taki wydźwięk. Oprócz tej 
debaty jeszcze będą trzy spotkania dla różnych grup w styczniu i te środki są przeznaczone 
zarówno na organizację tych spotkań, ale tak naprawdę w największym chyba stopniu na 
przygotowanie tego, ponieważ na tej debacie zostanie opublikowany, odczytany specjalnie 
przygotowany raport przez specjalistów, przez panią adwokat, przez hydrologa… Także tutaj 
został powołany szereg specjalistów, aby ten raport był jak najbardziej rzetelny. Także tym 
bardziej zachęcam do udziału w tej debacie, bo tu nie do końca chodzi o stronniczość, tylko  
o przedstawienie rzetelnej analizy oraz przedstawienie sytuacji aktualnej jaka jest, co możemy 
z nią zrobić dalej oraz jak zapobiegać takim działaniom, które tu mogę chyba powiedzieć, że 
uważamy, że społeczeństwo nie zostało włączone w odpowiedni sposób, zostało pominięte  
i temu tak naprawdę ma służyć cały cykl tych działań, które zostaną podjęte w ramach projektu. 
Także jeszcze raz zachęcam - piątek godzina 17.00 Tkalnia w Zielonej Górze. Proszę też śledzić 
media społecznościowe, będziemy transmitować online, będą też nagrania później dostępne. 
Ale wiadomo, że ten kto przyjdzie na debatę będzie miał możliwość zadania pytań na bieżąco, 
które się pojawią podczas debaty. 

Radna Teresa Sygut - Ja jeszcze chciałam sprostować, ponieważ ja powiedziałam, że ja 
wcześniej zgłaszałam drogi do powiatu, że nie robię to tylko przez gminę, tylko proszę  
o wsparcie. Także ja też wcześniej zgłaszam to do powiatu. Zawsze jakieś wsparcie dodatkowe 
przyda się.  

 
Ad 8. Interpelacje i zapytania radnych.  
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski  poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym do biura Rady nie wpłynęły interpelacje ani zapytania. Zapytał, czy ktoś  
z radnych chciałby złożyć w tej chwili interpelacje bądź zapytanie.  
Nikt z radnych nie złożył interpelacji ani zapytań.  

 
Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2023 rok. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 9 głosach „za” i braku 6 głosów. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2023 rok.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 



Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LIX/423/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2023-2033. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 9 głosach „za” i braku 6 głosów. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2033.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LIX/424/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/214/2021 Rady Gminy 
Świdnica z dnia 26 maja 2021 r. w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla 
przedsiębiorców na terenie Gminy Świdnica, stanowiących pomoc de minimis. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 9 głosach „za” i braku 6 głosów. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 



dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/214/2021 Rady Gminy Świdnica  
z dnia 26 maja 2021 r. w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców 
na terenie Gminy Świdnica, stanowiących pomoc de minimis.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LIX/425/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski poprosił o opinię z posiedzenia 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Beata Pańtak przedstawiła uzasadnienie 
do projektu uchwały. Komisja rekomenduje negatywne rozpatrzenie petycji. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 10 głosach „za” i braku 5 głosów. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały.  
 
Radny Jan Bitka - Ta petycja brzmi troszeczkę romantyczno-futurystycznie, natomiast jeżeli 
chodzi o stronę prawną, to może tak to wygląda jak Pani przedstawiła. Natomiast w tej petycji 
zostały poruszone życiowe i śmiertelnie poważne sprawy. Jeżeli nie skorzystamy z tej petycji 
idąc jej tropem to kwestia bezpieczeństwa energetycznego na przyszłość jest życiową sprawą  
i chyba trzeba było pochylić się w ogóle nad tym tematem. Więcej powiem, jak się pochylimy 
to się przestraszymy. Przestraszymy się bezradności naszej, wobec tego zagrożenia, o którym 
ten człowiek pisze. Wygląda troszeczkę, tak jak mówię, jak Don Kiszot by jechał na koniku, 
natomiast ten człowiek, jeżeli poświęcił tyle czasu i energii na to, żeby rozsyłać  
i sformułować tą myśl, to polecam jednak pomyślenie nad nią.  
Nikt z radnych nie zabrał więcej głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku 
z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które 
przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.  
 
Wyniki głosowania 



ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, 
Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa 
Sygut, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
PRZECIW (1) 
Jan Bitka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LIX/426/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski poprosił o opinię z posiedzenia 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Beata Pańtak przedstawiła uzasadnienie 
do projektu uchwały. Komisja rekomenduje negatywne rozpatrzenie wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 10 głosach „za” i braku 5 głosów. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, 
Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa 
Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jan Bitka 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LIX/427/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 



 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski poprosił o opinię z posiedzenia 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Beata Pańtak przedstawiła uzasadnienie 
do projektu uchwały. Komisja rekomenduje negatywne rozpatrzenie skargi. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 10 głosach „za” i braku 5 głosów. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały.  
 
Radny Adam Szreder - Miałbym tylko takie pytanie, bo nie uczestniczyłem w komisji, 
niestety nie mogłem. Czytałem te dokumenty z zainteresowaniem, ale proszę powiedzieć, 
rozumiem, że ta mieszkanka była na komisji, tak?  
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Beata Pańtak - Tak, została 
powiadomiona i była i wysłuchałyśmy. 

Radny Adam Szreder - Na Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, o tym mówię? I to wszystko 
tam zostało jej wyjaśnione, bo powiem szczerze, tak jak to się czyta... Dobra, już nie będę 
tego komentować. A proszę powiedzieć jeszcze z takiej ciekawości skargi na wójta, czy 
zdarzył się chociaż jeden przypadek w tej kadencji, żeby skarga na wójta była pozytywnie, 
jakoś frontem dla mieszkańcy rozpatrzona? Dwie tylko były? Dobra, dziękuję. 

Nikt z radnych nie zabrał więcej głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku 
z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które 
przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LIX/428/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego w Zielonej Górze ponaglenia na nierozpatrzenia skargi w terminie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski poprosił o opinię z posiedzenia 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 



Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Beata Pańtak przedstawiła uzasadnienie 
do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 10 głosach „za” i braku 5 głosów. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Samorządowego Kolegium Odwoławczego  
w Zielonej Górze ponaglenia na nierozpatrzenia skargi w terminie.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LIX/429/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Świdnica. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 12 głosach „za” i braku 3 głosów. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Świdnica.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 



ZA (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LIX/430/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie Świdnica. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 12 głosach „za” i braku 3 głosów. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie Świdnica.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LIX/431/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
Ad. 18. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 12 głosach „za” i braku 3 głosów. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 



Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LIX/432/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
Ad 19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Świdnica 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa   
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  
i o wolontariacie, na 2024 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 12 głosach „za” i braku 3 głosów. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Świdnica 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2024 r.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LIX/433/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 



Ad 20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr L/364/2023 Rady Gminy 
Świdnica z dnia 18 stycznia 2023r. w sprawie ustanowienia gminnego programu 
osłonowego pn.: ,,Opaska bezpieczeństwa dla Seniora Gminy Świdnica” na rok 2023. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że projekt uchwały będzie 
procedowany z autopoprawką zgłoszoną na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Przewodniczący poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. Przewodnicząca Komisji 
Rewizyjnej  Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, 
przy 12 głosach „za” i braku 3 głosów. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr L/364/2023 Rady Gminy Świdnica  
z dnia 18 stycznia 2023r. w sprawie ustanowienia gminnego programu osłonowego pn.: 
,,Opaska bezpieczeństwa dla Seniora Gminy Świdnica” na rok 2023 z autopoprawką.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LIX/434/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
Ad 21. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad przyznawania  
i odpłatności za usługi opiekuńcze, specjalistyczne usługi opiekuńczych oraz usługi 
sąsiedzkie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 13 głosach „za” i braku 2 głosów. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze, specjalistyczne usługi opiekuńczych oraz usługi sąsiedzkie.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LIX/435/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad 22. Zamknięcie obrad. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zamknął obrady pięćdziesiątej 
dziewiątej sesji Rady Gminy. 

 

Protokołowała:                                                                                          Przewodniczył: 

Anna Równicka                                                                                     Tomasz Marczewski 

 


